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Tid: 2022-10-17, kl13:00-15:00 

 

Plats: Konferensrum Pärlan, Zirkongatan 7, Västra Frölunda.  

Närvarande 
 

Ledamöter från pensionärsföreningarna 
Ann-Katrin Berg, HBT-seniorerna 

Anna-Maj Christiansson RPG 

Marianne Dagerot, SPF Näset/Önnered 

Gudrun Järlebratt, SPF Älvsborg 
Christina Ramberg, SPF Askim 
Kerstin Segesten, SPF Linje 9 
Kerstin Tobiasson, PRO Askim 
Erna Kristensson, PRO Smycket 
Annalena Thuesen, SKPF 
Lisbeth Eriksson, SKPF 
Ulf Johansson, SKPF 
Gerda Svendsen, SKPF 

 

Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen (ÄVO) 
Simon Andrén Cederholm, avdelningschef kvalitet och utveckling  

Carin Bringestedt, avdelningschef hälso- och sjukvård 

Ingela Weiland, avdelningssekreterare hälso- och sjukvård 
 

§1. Mötets öppnande samt fastställande av dagordningen 

Avdelningscheferna Carin Bringestedt och Simon Andrén Cederholm hälsar 

alla välkomna till Pensionärsråd Sydväst och inleder mötet. Dagordningen 

fastställs. 

§2. Mål och syfte med pensionärsråden 
Pensionärsråden ska kunna användas till tidig dialog inför planering som 

finns inom Göteborgs stad. De fyra lokala råden är först ut. Förutom Sydväst 

finns det pensionärsråd i Centrum, Nordost och Hisingen. Det kommer även 

att bli ett centralt råd inom ÄVO.  

 

Pensionärsrådet Sydväst (Västra Göteborg, Askim, Frölunda, Högsbo och 

södra Skärgården) behöver formas till det pensionärsrådet tycker är viktigt. 

Pensionärsråden kan innehålla ämnen som behöver mer fördjupning och 

dialog samt kan andra föredragande personer bjudas in. 
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§3. Presentationsrunda inklusive förväntningar för alla deltagare 
Presentationsrunda vidtar. Ledamöterna från pensionärsföreningarna börjar 

med att presentera sig och sina respektive föreningar.  
 
Simon Anderén Cederholm är avdelningschef kvalitet- och utveckling. 

Avdelningen handhar IT- och kvalitetsfrågor, lokalplanering, uppföljning och 

ramavtal med privata utförare.  

 

Carin Bringestedt är avdelningschef för den kommunala hälso- och 

sjukvården i Göteborgs stad. Avdelningen har 1200 medarbetare främst 

legitimerade sjuksköterskor, fysioterapeuter, arbetsterapeuter, farmaceuter 

men även specialistundersköterskor. 

 

Ingela Weiland är avdelningssekreterare inom avdelning hälso- och sjukvård 

och är sekreterare för dagens pensionärsråd. 

 
Det finns förhoppningar från pensionärsrådet om att få lära sig hur man kan 

påverka, utveckla samt få information om hur politiken tänker kring bland 

annat budget. Förväntningar att rådet ska vara välinformerade, ha grepp om 

verksamheten när det gäller kvalitet och hur det fungerar inom hälso- och 

sjukvården i stort. Det finns en saknad från rådet av direktkontakt med 

politiken samt en önskan att få vara med tidigt i processerna, innan besluten 

tas.  

 

Diskussion och dialog om framtida fokusfrågor vid pensionärsråden 

Språksvårigheter, det finns ett skarpt uppdrag från nämnden att både testa och 

utveckla språken, en fråga för utbildningsenheten. Sången har också stor 

betydelse att stimulera språket. Språk och tal betonas inte tillräckligt inom 

vård- och omsorgen.  

 

Kostfrågan är en angelägen fråga för de centrala pensionärsråden.  

Att transportera mat över hela Sverige är ett stort miljöproblem. Diskussion 

på mötet idag att stödja lokala matleverantörer. Offentlig upphandling innebär 

att välja det billigaste. Kravspecifikation kan utformas på annat sätt.   

 

Personalfrågan är viktig. Ett antal tjänster i hälso- och sjukvården är vakanta. 

Befolkningspyramider har blivit skyskrapor när statistik visas. Utmaning att 

bemanna vård- och omsorg när de äldre blir allt fler. Vi måste våga prova 

alternativa tjänster, andra professioner och att arbeta på nytt sätt.  

 

Förkortningar är svåra att tyda. Respektera att alla inte förstår, många 

kommer från andra länder.  
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Ekonomidragningar, att få information om processer kring ekonomin är 

viktigt. 

 
Bemötandefrågor, i alla olika situationer. Det finns situationer/händelser med 

dåligt bemötande (främst inom hemtjänsten). 

 

Boendefrågor, nya bostäder har höga hyror vilket medför en svår ekonomisk 

situation för de boende. 

 

Anhörigstöd, en grupp som arbetar i det tysta och som behöver mer stöd.  

 

Digitalisering, svårigheter idag att allt sker digitalt och att alla pensionärer 

inte är med i denna utveckling. 
 

§4. Presentation om ÄVO, organisation och uppdrag 
Simon Andrén Cederholm och Carin Bringestedt visar ett bildspel samt gör 

en introduktion till den nya förvaltningen äldre samt vård- och 

omsorgsförvaltningen ÄVO, som är en politiskt styrd förvaltning. Det är idag 

oklart vilka partier, som ska ha majoritet i kommunfullmäktige, förhandlingar 

pågår.  

 

I november ska reglementet kring ett budgetförslag upp i nämnden. Då det är 

valår kan detta komma att skjutas fram till december.  
 
Stadsrevisionen ska vara oberoende politiskt. Stadsrevisionen granskar ÄVO 

varje år. Det som nu är aktuellt är den palliativa vården. Andra år har det varit 

hur vård- och omsorgen har hanterat pandemin. 
 

Simon Andrén Cederholm informerar om bakgrunden till då äldre samt vård- 

och omsorgsnämnden bildades vid årsskiftet 2021/2021. IVA-vården gick i 

topp år 2021, då ÄVO-nämnden startades. Fokus då var mycket reaktivt 

arbete i form av vaccineringar på grund av Covid -19-pandemin, vilket har 

medfört att mycket har fått stå tillbaka när det gäller omorganisationen för 

äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen. ÄVO:s nämnd har 

befolkningsansvar utifrån verksamhetsperspektiv, vilket betyder att vi ska 

göra så bra som möjligt för befolkningen utifrån verksamheterna.  
 

Inom 10 år kommer andelen av de som är 80 år att öka med 50% och andelen 

utbildade inom sjukvården beräknas bli mindre. Det finns idag cirka 10 000 

medarbetare inom ÄVO.  

 

§5. Kommande möten inför ny mandatperiod 
ÄVO:s centrala pensionärsråd kommer att besluta om sina möten när 

deltagarna i politiken är fastställd efter valet. Därefter kommer våra lokala 

pensionärsråd att bestämma om möten för 2023. Pensionärsråden ska vara 

fyra gånger per år.  
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§6. Övriga frågor 
 
Inför nästa pensionärsråd 

• Göteborgs Stads äldre samt vård och omsorgsnämnd - Förtroendevalda 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

• Inför ny mandatperiod kommer den nya nämnden att kommuniceras ut. 

• Deltagarlista för de olika pensionärsföreningarna bifogas kallelser. 

• Bilagor kommer att bifogas kallelser samt skrives presentationsbilder ut 

för att kunna användas till egna anteckningar under mötet. 
 

Nya Äldreomsorgslagen 

På fråga om vad som händer med nya äldreomsorgslagen nu när det blir en ny 

regering svarar Carin Bringestedt att det finns inte mycket nytt i rapporten 

som inte redan är lagstiftat, men nämner samtidigt att den nya 

äldreomsorgslagen kan komma att ändras då Sverige nu byter regering.  

 

Information om nämnderna 

På Göteborgs stads hemsida finns information om de olika nämnderna. Se 

länk Nämndhandlingar - Göteborgs Stad (goteborg.se).  

 
 

§7. Avslut 

Pensionärsrådet avslutas och deltagarna tycker det är positivt att 

pensionärsråden nu startat igen. Avdelningscheferna tar med sig dagens 

synpunkter inför nästa möte.  

 

 

Vid anteckningarna, 

 

Ingela Weiland 

 

 

 

 

https://politiker.goteborg.se/viewOrganization.jsf?id=4d8b8f56-a020-4df2-a051-3c707cb40a5d
https://politiker.goteborg.se/viewOrganization.jsf?id=4d8b8f56-a020-4df2-a051-3c707cb40a5d
https://goteborg.se/wps/myportal/start/kommun-o-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-ar

